
PvdA: Beter toezicht nodig op wettelijke plicht bedrijven
Het uitgangspunt om in 2040 klimaatneutraal te zijn te zijn ondersteunen wij zeer. Wat de 
PvdA Zaanstad betreft mag het sneller gaan. Liever eerder dan 2040. Een van de middelen 
is de energiebesparing bij bedrijven. Bedrijven die veel energie gebruiken zijn verplicht om 
maatregelen te nemen die zich binnen 5 jaar terugverdienen. Het toezicht hierop kan beter 
en moet ook beter.

ChristenUnie: Bij deze prijzen is besparing eigen belang voor bedrijven
Huishoudens zijn al hard bezig met energie besparen, maar juist bij bedrijven die veel 
energie gebruiken is de grootste winst te behalen. Dat is ook in hun eigen belang, gezien de 
energieprijzen. Het is nogal een gemiste kans dat Zaanstad hier zo weinig bovenop heeft 
gezeten en te weinig gebruik heeft gemaakt van de mogelijkheden om grootverbruikers te 
verplichten tot besparen.

CDA: Energieloket helpt gemeente en bedrijven
Eens. Momenteel zijn lang niet alle bedrijven die veel energie verbruiken, in beeld bij de 
Gemeente Zaanstad. Het is belangrijk om snel onze verantwoordelijkheid te pakken en 
aan de slag te gaan met het verduurzamen van onze bedrijven, door bijvoorbeeld een 
energieloket op te starten. Hiermee kunnen wij bedrijven adviseren en helpen met de 
verduurzaming, zodat we 2040 gaan halen!

ROSA: Eisen aan bedrijven zijn niet hoog genoeg
De wettelijke verduurzamingseisen voor bedrijven zijn al onvoldoende scherp om 
klimaatrampen te voorkomen. Het is dus belangrijk dat de industrie en commerciële 
dienstverlening - op z’n minst - hieraan voldoen! De gemeente Zaanstad moet de bedrijven 
én de maatregelen goed in beeld hebben. Verder moet zij niet schromen om sancties op te 
leggen indien blijkt dat bedrijven gewoon niet (voldoende) willen verduurzamen.

Partij voor de Dieren: Minder energieverbruik, minder windmolens 
Energie die je niet verbruikt, hoef je niet op te wekken. Dan hebben we bijvoorbeeld minder 
windmolens nodig. Bedrijven in Zaanstad stoten met hun energieverbruik de helft van de 
CO2 in Zaanstad uit! Het college kan hierop sturen, met de Wet milieubeheer. Dit doen 
ze onvoldoende en wij gaan ze dus stevig controleren op het strak handhaven van de 
energiebesparingsplicht.

D66: Goed overzicht van bedrijven ontbreekt bij gemeente
Oneens, de wil om te verduurzamen is er wel over het algemeen. Wel blijkt dat Zaanstad te 
weinig zicht heeft op de energiebesparing van Zaanse bedrijven. De gemeente moet beter 
controleren en in kaart brengen hoe het gaat. Alleen samen halen we de doelstelling van 
klimaatneutraal tussen 2030 en 2040.

GroenLinks: Gemeente moete bedrijven beter in beeld krijgen
Veel Zaanse bedrijven zijn bereid om mee te gaan in de energietransitie. Dan is het wel 
zo handig als de doelen en de regels helder zijn. De gemeente kan op dat vlak meer doen: 
bedrijven in beeld krijgen, controleren of er maatregelen worden genomen, handhaven 
waar nodig. Het is aan het college om dit snel en voortvarend op te pakken.

DENK: Niet alleen bedrijven moeten aan plichten voldoen
Reeds in 2008 is in het Activiteitenbesluit Milieubeheer vastgelegd, dat bedrijven alle 
maatregelen dienen te nemen, waarvoor de kosten binnen 5 jaar terugverdiend kunnen 
worden. Bedrijven die niet aan de richtlijnen voldoen, moeten worden aangepakt. 
Aangezien de bedrijven en instellingen echter slechts ongeveer de helft van de CO2 in 
Zaanstad uitstoten, zullen er ook op andere gebieden maatregelen dienen te volgen.

POV: Eerst faciliteren en dan pas controleren
Als Zaanstad in 2040 klimaatneutraal wil zijn, zal de gemeente samen met de grotere 
Zaanse bedrijven moeten kijken welke mogelijkheden er zijn voor deze bedrijven als het 
gaat om energiebesparing. Samen met deze bedrijven moet zij een stappenplan opstellen 
zodat het ook financieel haalbaar en soms zelfs aantrekkelijk is. De gemeente zou moeten 
informeren, faciliteren en daarna pas controleren.

VVD: Harde aanpak Zaanse bedrijven niet nodig
Deze stelling suggereert dat Zaanse bedrijven niet werken aan energiebesparing. 
Integendeel. Het overgrote deel van de Zaanse bedrijven is keihard bezig om alle mogelijke 
maatregelen te nemen om zo schoon mogelijk hun bedrijfsvoering te realiseren. Zij willen 
niets liever. Zaanstad werkt intensief samen met de bedrijfsverenigingen en ondersteunt 
hen in de uitvoering van energiebesparing. Zaanse bedrijven hebben een harde aanpak niet 
nodig.

DZ: Verduurzaming mag niet tot faillissement leiden
Oneens. Bedrijven, inwoners, verenigingen, boeren, ondernemers: de overheid staat in hun 
dienst en moet zich niet opstellen als almachtige, alwetende en allesbeslissend orgaan. 
Problemen zijn er om samen op te lossen en “stevig aanpakken” is een allerlaatste 
redmiddel. Daarnaast dient de gemeente(raad) reële en haalbare doelen te formuleren en 
bedrijven niet een faillissement en inwoners armoede in te ‘verduurzamen’.

SP: Beter overzicht en scherpere aanpak vereist
Zaanstad wilde in 2020 klimaatneutraal zijn. Dit is niet gelukt. Nu staat 2040 genoteerd 
als uiterste datum. Zaanstad weet niet precies welke bedrijven een energiebesparings- en 
informatieplicht hebben. Behalve dat Zaanstad bedrijven steviger moet aanpakken, moet er 
eerst een duidelijke lijst komen van bedrijven die energie moeten besparen.
De gemeenteraad moet op dit onderwerp scherper gaan controleren.
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Elke maand reageren de politieke partijen van Zaanstad op een stelling. De stelling van deze 
week gaat over het toezicht van de gemeente op de inspanningen die bedrijven doen om 
energie te besparen: “Als Zaanstad in 2040 klimaatneutraal wil zijn, moet de gemeente 
de grotere Zaanse bedrijven steviger aanpakken als het gaat om energiebesparing”.


